
 

 

 
 
Aan het College van Burgemeester en Wethouders 
Coolsingel 40 
3011 AD Rotterdam 

Schriftelijke vragen over Eerstelijnszorg Rotterdam in de knel 

Rotterdam, 5 december 2019 

Geacht college, 

Rotterdam wordt steeds populairder. In de hele stad wordt volop gebouwd om ruimte te 
maken voor mensen die in Rotterdam willen (blijven) wonen. De groeiende stad vraagt 
om een heldere visie op de voorzieningen die nodig zijn, zoals openbaar vervoer, winkels 
en gezondheidszorg. GroenLinks maakt zich zorgen over de beschikbaarheid in 
Rotterdam van eerstelijnszorg, zoals huisartsen, apothekers, fysiotherapeuten en 
verloskundigen.  

Die beschikbaarheid kan in de knel komen wanneer in nieuwe bouwprojecten te weinig 
ruimte wordt ingeruimd voor zorgvoorzieningen. In bestaande wijken kunnen stijgende 
vastgoedprijzen het voor eerstelijns zorgverleners onmogelijk maken om een praktijk te 
openen, open te houden of uit te breiden. Het Parool meldde eerder dit jaar al dat hoge 
vastgoedprijzen in Amsterdam een risico zijn voor de beschikbaarheid van zorg1. Volgens 
Vers Beton2, leden van de gebiedscommissie Centrum Arja den Ouden en Jim Pedd3 en 
zorgverleners zelf4 speelt in het centrum van Rotterdam hetzelfde probleem. 

Uit een inventarisatie van GroenLinks onder brancheorganisaties van eerstelijns-
zorgverleners kwam een gemengd beeld naar voren. Sommigen geven aan geen signalen 
te hebben van hun achterban over huisvestingsproblemen, anderen zien al acute 
problemen voor de beschikbaarheid van zorg. We kregen zelfs het signaal dat 
huisartsenpraktijken in het centrum geen nieuwe patiënten meer aannemen, waardoor 
Rotterdammers moeten uitwijken naar andere gebieden. Huisartsenkring Rotterdam van 
de LHV voert momenteel een onderzoek uit naar het huisartsentekort in Rotterdam. 

Juist voor de eerstelijnszorg is toegankelijkheid een groot goed. Rotterdam kent een 
toenemend aantal ouderen dat afhankelijk is van goede zorg, bij voorkeur op 
loopafstand. Vanwege het adagium van “de juiste zorg op de juiste plaats”, waarbij meer 
zorg in de eerste lijn in plaats van het ziekenhuis wordt geleverd, hebben 
eerstelijnszorgverleners steeds meer betaalbare praktijkruimte nodig. Helaas lijkt het 
daar momenteel aan te schorten. 

Wethouder Zorg Sven de Langen en wethouder Economie Barbara Kathmann hebben het 
probleem al eerder onderkend. In het hierboven aangehaalde artikel van Vers Beton gaf 
een woordvoerder aan dat de gemeente een “actievere rol” wil spelen bij het oplossen 

 
1 https://www.parool.nl/nieuws/dokters-naarstig-op-zoek-naar-betaalbare-praktijk~b41cc298/  
2 https://versbeton.nl/2019/07/hoge-vastgoedprijs-zorgt-voor-tekort-aan-huisartsen-in-de-
binnenstad/#annotation-201193-1  
3 Leuk die toeristen, maar vergeet de bewoners niet. Algemeen Dagblad, 26 augustus 2019. 
4 https://www.ad.nl/rotterdam/huisartsen-luiden-noodklok-over-tekort-betaalbare-
praktijkruimten~a5d87c62/  
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van het probleem. Kathmann sprak eerder al de ambitie uit vastgoedeigenaren aan te 
willen spreken op hun maatschappelijke verantwoordelijkheid5. 

GroenLinks maakt zich sterk voor goede eerstelijnszorg dichtbij huis en heeft daarover de 
volgende vragen aan het college: 

1. Heeft het college inzicht in de huidige en toekomstige vraag naar en 
beschikbaarheid van eerstelijnszorgverleners in Rotterdam? Zo ja, is het college 
bereid dat overzicht te delen met de gemeenteraad? Zo nee, is het college bereid 
in samenwerking met brancheorganisaties een dergelijk onderzoek uit te voeren 
en daarbij ook te kijken naar de prijzen van vastgoed voor 
eerstelijnszorgverleners? 

2. Is het college op de hoogte van (de voorgang van) het onderzoek van 
Huisartsenkring Rotterdam naar het huisartsentekort in onze stad? Zo ja, is het 
college bereid dat onderzoek te delen met de gemeenteraad? 

3. Herkent het college het signaal dat huisartsenpraktijken in het centrum van 
Rotterdam geen nieuwe patiënten meer aannemen? Zo ja, klopt dat signaal, geldt 
dat ook voor andere gebieden en ziet het college een rol voor zich weggelegd om 
dat probleem op te lossen? 

4. Hoe ziet het college een “actievere rol” bij het oplossen van het 
beschikbaarheidsprobleem van eerstelijnszorg voor zich? Hoe kan daarin worden 
samengewerkt met zorgverzekeraars? En wat heeft het beroep op 
“maatschappelijke verantwoordelijkheid” van vastgoedeigenaren tot nu toe 
opgeleverd? 

5. Welke mogelijkheden ziet het college om in bestemmingsplannen, nieuwe 
bouwprojecten en beleid omtrent maatschappelijk vastgoed meer mogelijkheden 
te creëren voor eerstelijnszorgvoorzieningen? 

Met vriendelijke groet, 

 

   

Jeroen Postma  Christine Eskes  
GroenLinks   CDA  

 
5 https://www.ad.nl/rotterdam/een-vastgoedbubbel-nee-er-willen-echt-veel-meer-mensen-met-geld-in-
rotterdam-wonen~a236b23b/  
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